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 Protokół  posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Rynku Pracy  

 
Nr  11 /2007  w dniu 25 maja 2007r. 

 
 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 19.30 
 
  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. Irena Wojewódzka - Kucz 
- Przewodnicząca Komisji 

 
Obecna 

 2. 
  

Tomasz Bociański     
- Wiceprzewodniczący   Komisji 

 
Obecny 

 3. 
  

Sławomir Maciaszek    
          - Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Michał Piechocki  Obecny 

5. Krzysztof Migasiewicz  Obecny 

6. Tomasz Kranc Obecny 

7. Wojciech Ćwik  
Obecny 

8. Marceli Marzyński  
Obecny 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 

- 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Wiesław Pierzchlewicz /Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie/, 

2. Genowefa Gniadek /pracownik Wydziału Finansów Starostwa Powiatowego/,                                          

- zastępstwo  za nieobecną Danutę Królczyk /Skarbnik Powiatu/,  

3. Piotr Dorniak / nadkomisarz Komendy Powiatowej Policji w Wągrowcu/, 

4. Waldemar Rojtek /podkomisarz Komendy Powiatowej Policji w Wągrowcu/. 

5. Barbara Pachulska /Ośrodek Kuratorski przy Sądzie Rejonowym w Wągrowcu/, 

6. Radosław Kubisz /Kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju/, 

1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 
 
1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum. 

2. Informacja nt. pracy Ośrodka Kuratorskiego w Wągrowcu – funkcjonowanie, rodzaj 

pracy . 
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3. Informacja o występujących na terenie powiatu zagrożeniach – narkomania, 

alkoholizm, prostytucja, sekty. 

4. Omówienie materiałów na sesję. 

5. Zakończenie posiedzenia Komisji.  

 

2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 
Nie odnotowano.  
 
3.SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI  
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 16.00. Posiedzeniu Komisji przewodniczyła Irena 
Wojewódzka-Kucz, a protokołował Sławomir Maciaszek. Podczas posiedzenia obecnych 
było 8 członków Komisji Zdrowia oraz sześciu gości. Lista obecności stanowi załącznik do 
protokołu /załącznik nr 1/.  
 

2. Informacja nt. pracy Ośrodka Kuratorskiego w Wągrowcu – funkcjonowanie, rodzaj 
pracy. 

Temat omówiła kierowniczka Ośrodka Barbara Pachulska. Ośrodek przy wągrowieckim 
sądzie działa już 7 lat (od 1 marca 2000 roku). Funkcjonuje on zgodnie z ustawą                        
o postępowaniu z nieletnimi i z rozporządzeniem Ministra Sprawiedliwości. Ośrodek 
Kuratorski jest ostatnim środkiem półwolnościowym. Został on wprowadzony do Strategii 
Rozwoju Powiatu i miasta Wągrowca jako ośrodek profilaktyczny. Do Ośrodka 
młodocianego kieruje sędzia Sądu Rejonowego po zaleceniu kuratora zawodowego. 
Ośrodek można opuścić po skończeniu 18 lat  lub po poprawie odnotowanej w 3 
płaszczyznach: dom - szkoła - środowisko. Zazwyczaj młodociani przebywają w ośrodku do 
3 klasy gimnazjum. Dzień w Ośrodku zaczyna się o 15.30 a kończy się o 19.30. Składa  się 
z części edukacyjnej (odrabianie lekcji) oraz relaksacyjnej (pogadanki, spotkania z gośćmi). 
Kierowniczka uważa, że jest potrzeba istnienia drugiej takiej placówki w naszym Powiecie, 
aby podzielić podopiecznych ze względu na wiek. Jednak brakuje środków na 
zoorganizowanie takiej placówki.  W okręgu poznańskim było do niedawna 15 tego typu 
placówek. Obecnie jest ich 5 – 2 w Poznaniu, i po jednej w Pile, Chodzieży i Wągrowcu. 
Zostały tylko te najlepiej funkcjonujące. Przewodnicząca komisji zapytała o propozycje 
zmian jakie by Kierowniczka wprowadziła. B.Pachulska zaapelowała do obecnych o 
konieczność powołania w Wągrowcu dodatkowych terapeutów  – specjalistów (co najmniej 
2 dla młodzieży i rodziców) zajmujących się przeciwdziałaniem narkomanii. Pachulska 
uważa, że jeden terapeuta na powiat P.Kaczmarek  nie wystarcza. I.Wojewódzka - Kucz 
zapytała kto opłaca takich specjalistów – kierownik Pachulska stwierdziła, że nie wie 
dokładnie, ale prawdopodobnie sąd. Pachulska uważa, że ten temat  należy nagłaśniać, 
gdyż wielu rodziców sygnalizuje potrzebę takiej pomocy – sami się do niej zgłaszają z 
prośbą o pomoc. M.Marzyński potwierdził, że ten problem narasta i rodzice zaczynają 
kontrolować laboratoryjnie swoje dzieci. Coraz częściej ich obawy są uzasadnione. 
O godzinie 16.20 Barbara Pachulska opuszcza obrady.   
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3. Informacja o występujących na terenie powiatu zagrożeniach – narkomania, alkoholizm, 

prostytucja, sekty. 
W tematykę zagadnienia wprowadzi ł obecnych podkomisarz Waldemar Rojtek. Obrót 
narkotykami nasila się w dużych zgromadzeniach młodzieży np.: na dyskotekach. Na 
szczęście problem narkotyków w szko łach nie narasta, a to jest efektem 
przeprowadzanych rutynowych kontroli policji. Wed ług podkomisarza w naszym powiecie 
młodzież narkotyzująca się zażywa przeważnie amfetaminę i jej pochodne (np. Extase) 
oraz marihuanę.  Drugim problemem, który szczególnie objawia się podczas 
młodzieżowych imprez masowych  jest alkoholizowanie się. Ne ma tygodnia bez zgłoszeń 
w policyjnych rejestrach do interwencji z pijaną młodzieżą. Używką stosowaną najczęściej 
jest piwo lub inne niskoprocentowe alkohole. Radny Bociański potwierdził, że pogotowie 
ma również „pełne ręce roboty” w tym czasie, gdy są na terenie powiatu imprezy masowe.   
Podkomisarz Rojtek zauważył, że pozostałe problemy – sekty oraz prostytuowanie się 
młodocianych też są istotne ale są to marginalne, pojedyncze sygnały. Problem więc 
istnieje,  jednak nie jest tak widoczny jak choćby alkoholizm młodzieży. Nowym problemem 
policji z młodzieżą są wągrowieccy „szalikowcy” – fani Nielby Wągrowiec. Ambicje klubowe 
Nielby i ewentualny awans do III ligi piłki nożnej mogą spowodować wzrost  problemu i 
każdorazowo potrzebę wsparcia  oddziałów prewencji z Poznania. Podsumowując przegląd 
problemów policji z młodocianym w powiecie Rojtek stwierdził, że największą obecnie  
bolączką jest jednak narkomania i alkoholizm młodych.  
Nadkomisarz P.Dorniak uzupełnił wypowiedz podkomisarza Rojtka i powiedzia ł, że te dwa 
problemy narastają, gdyż pogłębia się zła sytuacja rodzinna młodzieży, a  to stanowi 
początek jej demoralizacji. Dorniak stwierdzi ł, że należy zastosować nowe nowatorskie 
metody walki z tymi plagami. Planuje się wspólne działania wraz z oddziałami policji w 
Obornikach i Chodzieży. Nadkomisarz stwierdził, że jeśli chodzi o prostytucję ona sama nie 
jest karalna, ale sutenerstwo i stręczycielstwo już tak. Jeśli chodzi o narkotyki, policja 
używa wyszkolonego psa do wykrywania narkotyków. Jednak o ile w szko łach pies się 
sprawdza to jednak na dyskotekach, przy mieszaniu się zapachów, dużej liczbie osób                 
i głośnej muzyce nie ma większego zastosowania. Ale z powodzeniem stosuje się go do 
kontroli pojazdów w pobliżu dyskotek. Obecnie szkolony jest kolejny pies. Nadkomisarz 
stwierdził, że policji są znane sposoby działania dilerów i hurtowników narkotyków, jednak 
są trudne do wykrycia. Policja oprócz kontroli samochodów, stara się często spotykać z 
młodzieżą (pogadanki profilaktycze) oraz z rodzicami (pogadanki o sposobach wykrywania 
narkotyków u dzieci). Radny Marzyński zauważył, że wśród młodzieży narasta problem 
zażywania metadopaminy. Nadkomisarz potwierdzając powiedział, że jest to zauważalne 
szczególnie u studentów w dużych miastach. Starosta kończąc temat, stwierdził że 
oczywiście są problemy z używkami wśród młodzieży na dyskotekach i że można by 
zlikwidować te spotkania masowe, jednak  nie rozwiązałoby to całkowicie problemu, a 
dodatkowo wygenerowałoby inne nowe. Najwięcej jednak  zależy od rodziców.    
 O godzinie 17.00 obrady opuszczają policjanci KPP – P.Dorniak i W.Rojtek.   
  
4. Omówienie materiałów na sesję. 

• Uchwała RPW w sprawie zmiany uchwały nr V/39/2007 RPW z dnia 31 stycznia 
2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego za 2007 rok.  

 
Temat dotyczący wprowadzenia zmian do budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2007 rok 
omówiła, pod nieobecność Danuty Królczyk – Skarbnika Powiatu, reprezentantka  
Wydziału Finansów  Genowefa Gniadek.  Zmiany te dotyczy ły głównie: 
ü budowy chodników przy  drogach powiatowych; 
ü Komendy Powiatowej Straży Pożarnej;; 
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ü stypendiów dla uczniów z pochodzących z rodzin byłych pracowników PGR; 
ü dotacji dla organizacji pożytku publicznego; 
ü Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym. 

 
Radni nie wnosili żadnych uwag do powyższych zmian do budżetu na 2007 rok.  
O godzinie 17.20 z obrad wychodzi Genowefa Gniadek.  

 
• Analiza i cena realizacji zadań powiatu w zakresie polityki prorodzinnej                             

z uwzględnieniem pomocy osobom niepe łnosprawnym 
• Przyjęcie informacji o rodzinach zastępczych działaniach PCPR na rzecz opieki nad 

dziećmi. 
• Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo – 

Wychowawczej w Wągrowcu.  
 
Tematy omówił kierownik PCPR Wiesław Pierzchlewicz. Placówka, po akceptacji Rady, 
zostanie utworzona z dniem 1 lipca 2007 roku. Wcześniej musi zostać wybrany w 
drodze konkursu dyrektor i g łówny księgowy, a następnie musi zostać przyjęty 
regulamin organizacyjny placówki i przyjmowani sukcesywnie pracownicy – 
opiekunowie w domu dziecka (11 i ¾ etatu). Placówka przyjąć może a początek 19 
dzieci.  Wstępnie PCPR ma rozeznanie, że jest  9 dzieci, wobec których obecnie toczy 
się postępowanie sądowe. S.Maciaszek zapytał o potrzebę remontu pomieszczeń 
zaadoptowanych na Dom Dziecka, a zajmowanych obecnie przez SOS-W. Starosta 
stwierdził, że nie przewiduje się wielkich nakładów na remonty sal, które zajmuje 
obecnie internat  Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego. Radny Ćwik spytał 
jaka będzie  odpłatność za pobyt jednego dziecka. Kierownik uważa, że koszt będzie 
wynosił około 2.645zł jednak może się jeszcze zmniejszyć, gdyż  będą prowadzone 
rozmowy, aby  skorygować koszty cateringu. Koszty utrzymania dziecka w innych 
placówkach oscylują od 1.900 do 3.338zł. Kierownik uważa więc,  że koszt utrzymania 
dziecka w wągrowieckiej placówce nie będzie za wysoki.  
Kierownik omawiając zagadnienia dotyczące rodzin zastępczych stwierdził, że działania 
PCPR na rzecz promowania i wyszukiwania rodzin zastępczych po powstaniu domu 
dziecka nie zmaleją i będą podejmowane w dalszym ciągu. W.Pierzchlewicz przedstawił 
działania podejmowane we współpracy z innymi instytucjami naszego powiatu na rzecz 
osób niepełnosprawnych. Przewodnicząca Komisji zachęcała do promowania wśród 
pracodawców zatrudniania osób niepełnosprawnych.  
O godzinie 18.00 obrady opuszcza W.Pierzchlewicz oraz radny T. Bociański. 
   
• Przyjęcie sprawozdania komisji ds. przeprowadzenia kontroli w ZOZ w Wągrowcu. 

 
Temat omówił wicestarosta Tomasz Kranc, który przewodniczy ł Komisji Kontrolującej ZOZ. 
Przedstawił 3 podzespoły Komisji Kontrolnej (zadania statutowe i udzielanie świadczeń 
medycznych, gospodarowanie mieniem, gospodarowanie finansami).  
Ocena końcowa Komisji wskazuje, że sytuacja ekonomiczna szpitala jest zła. T.Kranc 
przedstawił zastrzeżenia wobec pracy ZOZ-u i wnioski pokontrolne Komisji. Największe 
problemy dotyczą: niewykonania kontraktu i pogłębiające się zaległości, wykonywania 
zabiegów poza kontraktem, wynajmu pokoi w by łym hotelu przyszpitalnym, zaległości                
w składkach ubezpieczeniowych, starzenie się kadry szpitala, brak osoby odpowiedzialnej 
za inwestycje, brak realizacji trybu zamówień publicznych przy zakupie paliwa. Komisja 
przyjęła stanowisko w tej sprawie.     
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• Przyjęcie informacji o realizacji zadań remontowych inwestycyjnych Powiatu w 2007 
roku.  

• Ocena realizacji Strategii Rozwoju Powiatu, Planu Rozwoju Lokalnego oraz 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.   

Zagadnienie omówił Radosław Kubisz kierownik Wydziału Europejskiego i Rozwoju. Temat 
ten będzie szeroko omawiany z wizualizacją na sesji rady Powiatu. Radni nie wnosili uwag 
do informacji.   
 
 
5. Zakończenie posiedzenia Komisji  

Posiedzenie zakończyło się o godzinie 19.30.   
 
 
 
 
 
5. ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI 
 
5.1 Zapytania 
Zapytania odnotowano w Sprawozdaniu z przebiegu dyskusji.  
 
5.2 Opinie 
Nie odnotowano. 

 
5.3 Stanowiska 
Po wysłuchaniu protokołu Komisji Kontrolującej ZOZ w Wągrowcu,  
 Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy akceptuje zalecenia i wnioski  
tej Komisji i wyraża swoje zaniepokojenie szczególnie sytuację finansową szpitala  
i oczekuje podjęcia stanowczych i skutecznych działań.  
  
5.4  Wnioski 
Nie odnotowano. 
 
 
 

 

 
            Protokołował:                              Przewodnicząca Komisji : 

 

 

__________________________    ____________________________ 

     /Sławomir Maciaszek/                                                                      / Irena Wojewódzka-Kucz/  

 


